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Vážení spoluobčané, milí přátelé,
přestože jistě již všichni vyhlížíme jaro, zima ještě 

neskončila. Pojďme si říci, co se u nás zase za poslední 
dva měsíce událo a co nás čeká.

V  prosinci zahájila provoz restaurace Bukovská 
hospoda. Ve všední dny jsou v nabídce 3 jídla a polévka, 
na  víkendy provozovatelé vždy nachystají speciální 
nabídku. Dle Vašich ohlasů je s  provozem a  nabídkou 
restaurace spokojenost, z  čehož mám upřímnou radost. 
Rovněž od  prosince promítá naše kino, kde se  daří 
nějakou návštěvnost udržet.

Od února v  Lékařském domě funguje kadeřnictví 
paní Pavly Horové. Neobsazené jsou nyní tedy dva 
prostory, přičemž 1 byl plánován jako ordinace dětského 
lékaře a druhý jako zubní ordinace. Dokud však ordinuje 
MUDr. Jaroslava Nováková, nemusíme zubní ordinaci 
obsadit. Naopak bychom rádi obsadili ordinaci dětského 
lékaře, což se nám nedaří. Velké naděje však vkládáme 
do místních dětských lékařek na  období, až jim skončí 
rodičovská dovolená.

Práce probíhají zejména v  lese, zimní vítr zapříčinil 
řadu polomů v Malsínech, které jsme museli zpracovat. 
V  souvislosti s  pracemi v  lese jsme se  pustili 
i  do  budování cesty napříč lesem Pelejovickým, tedy 
konkrétně od  rozcestí v  lese pod Radonicemi až 
k  Bezkému rybníku. Po  hrázi rybníka povede pěšina, 
nebude však sjízdná autem, bude výhradně pro pěší či 
cyklisty.

Téma, kterému se musím na tomto místě pověnovat, 
jsou finance. Občas se ke mně dostane jízlivá poznámka 
ve smyslu, že jsem utratila letité úspory, že máme nízký 
zůstatek na účtu nebo dokonce, že jsme si museli peníze 
půjčit. Jinými slovy, to jsme to dopracovali…

Úkolem vedení obce je pečovat o všestranný rozvoj 
svého území a potřeby svých občanů a při plnění těchto 
úkolů chránit veřejný zájem. Mám za  to, že o  rozvoj 
území a  potřeby občanů se  nepečuje shromažďováním 
peněz na  bankovních účtech. Občanovi jsou potřeba 
chodníky, kulturní dům, hřiště, fungující škola a  další. 
Občan přece nepociťuje užitek z toho, že má obec na účtu 
peníze. Měsíčně dostáváme od  státu peníze formou 
sdílených daní, které máme investovat do  rozvoje 
a nikoli spořit. To, že obec má peníze na účtu neznamená, 
že je dobrý hospodář, pokud nepečuje o svůj rozvoj.

Je pravdou, že před dvěma lety jsme si půjčili 
bezúročně celkem 15 milionů korun od  Sdružení měst 
a obcí Bukovská voda. Za tyto peníze jsme postavili ČOV 
na  Horním a  zrekonstruovali vodovod a  kanalizaci 
v ulici J. Koláře. Splácíme 1,5 milionu ročně, což je částka, 
kterou jsme do  roku 2020  spláceli jako splátku úvěru 
na  školku bance. Osobně jsem ráda, že se nám podařilo 
i za cenu půjčky uvedené akce zrealizovat.

Jako další práce, do  kterých se  musíme pustit, 
zmiňuji opravu střechy na  budovách podporovaných 
bytů. Obě střechy jsou poškozené a  při větších deštích 
do bytů zatéká. Tyto objekty nebyly správně postaveny 
od samého začátku, do oprav se  investovalo již spousta 
peněz.

Po několika letech konáme opět v našem kulturním 
domě plesy. Věřím, že se budou těšit velké návštěvnosti. 
Na  Velikonoce plánujeme taneční zábavu, a  nejen pro 
seniory posezení s heligonkami.

Milí občané, těším se, až se letos setkáme ať pracovně 
nebo na společenské, kulturní či sportovní akci.

Krásný konec zimy a  nadcházející jaro a v  novém 
roce jen to nejlepší vám přeje vaše starostka.

Slovo starostky
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Přítomni: všichni radní
Projednáno:
RM provedla kontrolu došlých faktur a  platby 

provedené přes pokladnu. Stav finančních prostředků k 
8. 1. 2024 je 2 589 925,- Kč.

P. Malecha informoval o  stížnostech souseda KD, 
který namítá hluk a  pach z  klimatizace. Jako řešení 
navrhuje zvýšit komín od klimatizace a jednotku umístit 
do  protihlukové krabice. Starostka pověřila P. Malechu 
vykomunikováním vhodného řešení s  dodavatelem 
klimatizace a  seznámení s  řešením jak radní, tak 
stěžovatele.

Veterinární ordinace v Dolním Bukovsku. Starostka 
seznámila radní s  žádostí MVDr. Ondřeje Odehnala, 
který by chtěl v  Bukovsku provozovat veterinární 
ordinaci. Starostka by takovou ordinaci navrhovala 
v  Lékařském domě, na  to ale ostatní radní razantně 
vystoupili proti, zejména proto, že by nebylo vhodné 
vystavovat pacienty riziku napadení psem. Psi, kteří 
jdou k  veterináři, jsou často v  nepohodě a  nervózní. 
Na druhou stranu by bylo užitečné takovou ordinaci pro 
drobná zvířata v městysi mít. Radní se  zamýšleli nad 
dalšími jinými prostory v městysu či v okolí. Edit z 16. 1.: 
Starostka nabídla zájemcům prostory v  podporovaném 
domě v  prostoru, kde byla ordinace lékaře. Vzhledem 
k tomu, že byt byl předělán dispozičně jinak než ostatní 
byty, splňoval by standardy a  náležitosti nutné pro 
provoz veterinární ordinace. Navíc v ordinaci by nebyl 
veliký a  častý provoz, neboť zájemci se  specializují 
na zemědělská zvířata a přes den jsou často na výjezdu 
po okolních farmách, tedy by provoz ordinace sousedy 
nerušil.

Starostka prezentovala návrh OLH Karla Jedličky 
na  vyspravení lesní cesty v  Pelejovickém lese, parc. č. 
1159/3 a  dále pak k  Bezskému rybníku po  pozemku 
479/1. Cesta bude zhotovena tak, že se  shrabe stávající 

měkké podloží a  bude vysypána materiálem, který je 
na černé skládce v Sedlíkovicích. Kde to bude nezbytné, 
bude zakoupen stavební materiál z  lomu. RM schvaluje 
záměr zhotovení cesty na pozemku v kú Pelejovice parc. 
č. 1159/3 a  cesty vedoucí po  pozemku parc. č. 479/1. 
Zemní práce provede Josef Krška za  cenu 850 Kč/hod. 
Hlasování: 5/0/0.

Radní diskutovali o vyhlášce na omezení používání 
zábavní pyrotechniky. Taková vyhláška je obtížně 
vymahatelná, nelze pyrotechniku úplně zakázat, lze 
omezit její užívání. Městys doporučuje lokality vhodné 
k  odpalování, ale doporučuje se  obecně ohňostrojů 
zdržet. Jako vhodná lokalita je cesta nad Padělky 
vedoucí do  hliniště a  dále pak sportovní areál, 
tréninkové hřiště.

T. Pavlásek navrhuje zpevnit část pozemku parc. č. 
258/131 podél potoka od  Račanů k  Vomáčkům, chodí 
tudy děti. Následně by i  zpevnil navazující kus cesty 
mezi Svobodovými a Paďourkovými. P. Malecha vyjádřil 
pochybnost, že cesta je zprůchodněná, neboť jsou v cestě 
umístěny palety nebo štěrk.

JUDr. Bartošová upozornila na nedořešené vlastnické 
vztahy, kdy v mnoha případech mají vlastníci pozemků 
své stavby i složený materiál (dříví, kámen) na obecních 
pozemcích. Přestože již jsme několikrát vyzývali občany 
ke spolupráci k vyřešení těchto situací, měli bychom toto 
vyřešit. Ve  většině případů nelze konkrétní pozemek 
prodat, proto by měla být sepsána nájemní smlouva 
s  vyšším nájemným jako sankce za  nespolupráci, tzn. 
20 Kč/rok.

RM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
o  zřízení věcného břemene – spočívající v  umístění 
vedení NN do země v Radonicích na pozemku parc. č. 
2432 v  kú Radonice u Drahotěšic se  společností EG.D, 
a.s. za úplatu 2 000 Kč bez DPH. Schvaluje se za účelem 
realizace úpravy kabelu NN. Hlasování: 5/0/0.

Zápis z 18. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 8. 1. 2024

Z úřadu městyse
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Přítomni: radní
Omluven: Z. Tůma, T. Pavlásek

Projednáno:
RM provedla kontrolu došlých faktur a  platby 

provedené přes pokladnu. Stav finančních prostředků k 
29. 1. 2024 je 1 958 548,- Kč.

Podporované byty. V  současné době je v domě 454 
volný 1 byt. Žádost o podporovaný byt si podal žadatel, 
který v Bukovsku několik let žil a má zde v nájemních 
bytech v  lokalitě U  Cihelny rodinu. RM schvaluje 
uzavření nájemní smlouvy na byt č. 1 v domě č.p. 454 s 
žadatelem od 1.  2. 2024 za  stávající cenu 78,20 Kč/m2. 
Hlasování 3/0/0.

RM schvaluje uzavření smlouvy o  zřízení věcného 
břemene – spočívající v umístění vedení NN na pozemku 
parc. č. 2764/1 a 28/10 v  kú Dolní Bukovsko 
se  společností EG.D, a.s. za  úplatu 4  700 Kč bez DPH. 

Schvaluje se  za účelem realizace úpravy kabelu NN. 
Hlasování: 3/0/0. 

Rozpočtová opatření – rada projednala předložený 
návrh rozpočtového opatření č. 1

v  příjmech – příspěvek na  výkon státní správy + 
7  800  Kč, plnění OR z  r. 2023 + 72  600  Kč, nadační 
příspěvek pro JSDH + 30 000 Kč.

ve výdajích – opravy komunikací a zimní údržba + 
170  000 Kč, opravy kanalizace + 600  000 Kč, kultura + 
225 000 Kč, LD + 67 000 Kč, opravy bytů + 610 000 Kč, 
JSDH + 85 000 Kč. RM schvaluje rozpočtové opatření č. 1. 
Hlasování: 3/0/0. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene – spočívající v úpravě vedení 
NN na pozemku parc. č. K2644/68 v kú Dolní Bukovsko 
se  společností EG.D, a.s. za  úplatu 2  000 Kč bez DPH. 
Schvaluje se  za účelem realizace úpravy kabelu NN. 
Hlasování: 3/0/0. 

Zápis z 19. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 29. 1. 2024

Z úřadu městyse

Zápis z 20. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 19. 2. 2024
Přítomni: radní
Omluven: JuDr. E. Bartošová

Projednáno:
RM provedla kontrolu došlých faktur a  platby 

provedené přes pokladnu. Stav finančních prostředků k 
19. 2. 2024 je 1 920 548,- Kč.

ZUŠ Musicale z.s. požádala o příspěvek na  činnost. 
Jedná se  o  soukromou školu, tedy mají omezené 
financování ze strany státu. Hudebně vzdělávají desítky 
dětí, z DB konkrétně v  letošním roce 17 dětí. Hudební 
vystoupení před Vánoci bylo spolupořádané touto 
školou. Žádají o 30 až 40  tisíc Kč. Městys podporuje 
spousta aktivit, zejména pro děti, ale nemůžeme si 
dovolit poskytnout takovou částku. RM schvaluje dar 
ve výši 20 000 Kč ZUŠ Musicale z.s. Hlasování 4/0/0.

V současné době je v domě čp. 453 volný 1 nebytový 
prostor. RM schvaluje uzavření nájemní smlouvy 
na  nebytový prostor č. 2 v  domě čp. 453 s  MVDr. 
Ondřejem Odehnalem od 1.  3. 2024 za  stávající cenu 
78,20 Kč/m2. Hlasování 4/0/0.

Zástupce JSDH S. Klika požádal o přípravu dotační 
žádosti do  programu JČK, jejímž předmětem bude 
pořízení zásahových obleků pro členy JSDH. RM 
schvaluje podání žádosti o  dotaci na  Jihočeský kraj 
na  pořízení hasičských zásahových obleků. Hlasování 
4/0/0.

Starostka otevřela diskusi na  téma nájemné za  sál 
v KD v Dolním Bukovsku. Primárně bude kulturní akce 
pořádat stávající provozovatel hospody, tedy by měl 
žádat o nájem KD on. Tradiční spolky pořádají bály, jsou 
od  úhrady osvobození, neboť si sál připraví a  po  akci 
i  uklidí a  jako vyjádření podpory komunitního 
spolkového života. RM schvaluje ceník pronájmu sálu 

v  KD DB a  to ve  výši 3  000  Kč za  sál mimo topnou 
sezonu a  ve  výši 4  000  Kč v  topné sezoně. Nájemné 
za přísálí je stanoveno ve výši 1 000 Kč. Hlasování 4/0/0.

P. Malecha informoval o  technického řešení 
vzduchotechniky v  KD. Potíž není s  hlučností, ta je 
minimální, řešíme zápach, který souseda obtěžuje. 
K návrhu řešení čekáme na cenovou nabídku.

Pan Milan Pícha, chov a  prodej ryb, zaslal žádost 
o  prodloužení pronájmu rybníků od  městyse Dolní 
Bukovsko. Pronájem rybníků mu končí k 31.  12.  2024, 
jako investor oprav by měl rád jistotu v delším časovém 
horizontu, zda mu bude nájem prodloužen. RM 
schvaluje zveřejnění záměru o  pronájmu rybníků, 
konkrétně Bezkého v kú Pelejovice a Strhaná Hráz v kú 
Dolní Bukovsko. Hlasování: 4/0/0.

S návrhem na směnu pozemků se na starostku obrátil 
vlastník pozemku parc. č. 46 v kú Bzí u DB s tím, že by si 
přál směnit část pozemku za náš sousední pozemek parc. 
č 1662 tak, aby mu vznikl celistvý pozemek o výměře cca 
500  m2 ve  spodní části pozemku. Městysi by vznikl 
rovněž celistvý pozemek, avšak blíže k silnici. Návrh byl 
projednán s  osadním výborem ve  Bzí a  ti nesouhlasí 
se směnou, neboť by přišli o významnou část pozemku, 
na  které konají společenské a  sportovní akce. Starostka 
tedy na  základě uvedeného stanoviska navrhuje 
nesměňovat, s čímž RM souhlasí. RM neschvaluje záměr 
směny části pozemku parc. č. 46 za část pozemku parc. č. 
1662, oba v kú Bzí u DB. Hlasování: 4/0/0.

Dle aktuální legislativy je to nyní zřizovatel, kdo 
stanoví výši úplaty za  družinu a  za  školku, vyjma 
předškolní třídy, která je ze  zákona povinná, tedy 
osvobozená od  úplaty. Úplata je po  poradě s  vedením 
školy stanovena ve  výši 450  Kč za 1  měsíc ve  školce 
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Z úřadu městyse

10. zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko ze dne 12. 12. 2023
Přítomni: zastupitelé kromě omluvených Bc. Pavlíny 

Kovaříkové, MUDr. Venduly Fajtlové a Ing. Jana Bořuty
Projednáno

 Schválení střednědobého výhledu rozpočtu 
a rozpočtu na rok 2024

Zastupitelé projednali návrh střednědobého výhledu 
městyse na roky 2024 – 2026. ZM schvaluje střednědobý 
výhled rozpočtu Městyse Dolní Bukovsko na roky 2024 – 
2026. Hlasování: 12/0/0.

Zastupitelé projednali návrh rozpočtu na  rok 2024, 
který byl sestaven jako přebytkový. Návrh rozpočtu byl 
řádně zveřejněn do  dne projednávání v  ZM. ZM 
schvaluje rozpočet na rok 2024 jako přebytkový s příjmy 
ve  výši 51 427  tisíc Kč, výdaji ve  výši 42  635  tisíc Kč 
a přebytkem ve výši 8 792 tisíc Kč. Z přebytku rozpočtu 
bude hrazena splátka zápůjčky ve  výši 1,5  mil. Kč. 
Závaznými ukazateli rozpočtu jsou celkové příjmy 
a  výdaje, přebytek rozpočtu a  příspěvek zřízené PO. 
Součástí schváleného rozpočtu je rozpočet Sociálního 
fondu a  Fondu obnovy a  oprav vodohospodářského 
majetku. Zastupitelstvo pověřuje radu městyse 
ke  schvalování rozpočtových opatření týkajících 
se dotací vždy, v ostatních případech do výše 1 mil. Kč. 
Hlasování: 12/0/0.

Zastupitelům byla k  projednání předložena 
rozpočtová opatření č. 19 a 20. Rozpočtovým opatřením 
č. 19 je přesun finančních prostředků mezi položkami 
v  celkové výši 1  744  tis. Kč. ZM schvaluje rozpočtové 
opatření č. 19. Hlasování: 12/0/0.

Rozpočtové opatření č. 20 je přesunem výdajů mezi 
položkami bez celkového navýšení výdajů. ZM schvaluje 
rozpočtové opatření č 20. Hlasování: 12/0/0.

Majetkové záležitosti – prodej, směna obecního 
majetku

Zastupitelé jednali o  návrhu zbudování proti-
povodňových opatření v  Popovicích – projektovou 

dokumentaci a vybudování zrealizuje Pozemkový úřad. 
V rámci realizace je požádat o změnu - nahrazení mostku 
brodem. ZM schvaluje v  rámci zpracování projektové 
dokumentace na  realizaci VHO v  k.ú. Popovice 
u Dolního Bukovska změnu oproti schválenému plánu 
společných zařízení, vzniklého v  rámci pozemkových 
úprav, a  to následovně: mostek M6  bude nahrazen 
brodem. Hlasování: 12/0/0.

Zastupitelům byla předložena žádost o  koupi 
pozemku přiléhajícímu k  její nemovitosti. Po projednání 
bylo konstatováno, že městys nemá záměr uvedený 
pozemek prodat. Z  oblasti Padělky přišlo již několik 
obdobných žádostí a nebylo vyhověno žádné z nich. ZM 
neschvaluje záměr prodeje pozemku pč. 295/4 v  kú 
Dolní Bukovsko. Hlasování: 12/0/0.

Různé – připomínky, dotazy a  interpelace 
zastupitelů městyse

OLH pan Jedlička předložil zastupitelům zprávu 
o  hospodaření v  obecních lesích za  rok 2023. Zvýšené 
náklady na  hospodaření v  lese si vyžádaly opravy 
oplocenek a  ožínání kultur. V  roce 2023 probíhal 
v obecních lesích sběr semenného materiálu.

Ing. Němec měl připomínku k polomům po sněhové 
kalamitě v  oblasti lesíku směrem od Bukovska 
do Pelejovic – OLH uvedl, že polomy budou postupně 
zpracovávány.

Občanka uvedla, že v Týnské ulici jsou neprůchodné 
chodníky z  důvodu parkování vozidel vlastníků 
nemovitostí. Starostka uvedla, že se jedná o dlouhodobý 
problém, jehož řešení lze radikalizovat spolu s Městskou 
Policií z Veselí nad Lužnicí, ale toto jí přijde až jako krajní 
řešení. Konstatovala, že bezohlednost řidičů k chodcům 
obzvláště v Týnské ulici je až zarážející.

a ve výši 250 Kč za 1 měsíc družiny. Úplata se zvyšovala 
naposledy před 12  lety. RM schvaluje úplatu ve  výši 
450 Kč za 1 měsíc ve mateřské školce a ve výši 250 Kč za 
1  měsíc školní družiny počínaje školním rokem 
2024/2025. Hlasování. 4/0/0.

Ředitel ZŠ a MŠ pan Mgr. R. Hřivnáč předložil RM 
Výroční zprávu o  hospodaření za  rok 2023. Příjmy 
31  078  848,98  Kč. Výdaje 31  051  296,97  Kč. Výsledek 
hospodaření 27  552,01 Kč, návrh rozdělení do  fondů – 
FO 5 000 Kč, RF 22 552,01 Kč. RM bere na vědomí.

Ředitel ZŠ a MŠ pan Mgr. R. Hřivnáč předložil RM 
Účetní závěrku za  rok 2023. RM schvaluje Účetní 
závěrku ZŠ a MŠ Dolní Bukovsko za rok 2023 a rozdělení 
HV do fondu dle předložené žádosti. Hlasování. 4/0/0.

TJ DB požádali o zapůjčení sálu v KD na dne 2. 3., 
kdy budou pořádat Sportovní ples. RM schvaluje 

zápůjčku sálu v KD DB pro TJ Dolní Bukovsko na dne 
2. 3. 2024 bezplatně. Hlasování: 4/0/0.

SDH DB požádal o zapůjčení sálu v KD na dne 24. 2., 
kdy budou pořádat Hasičský bál. RM schvaluje zápůjčku 
sálu v KD DB pro SDH Dolní Bukovsko na  dne 24.  2. 
 bezplatně. Hlasování: 4/0/0.

RM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene – spočívající v úpravě vedení 
NN na  pozemku parc. č. K 2762/119 v  kú Dolní 
Bukovsko se  společností EG.D, a.s. za  úplatu 2  000 Kč 
bez DPH. Hlasování: 3/0/0.

RM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene – spočívající v úpravě vedení 
NN na pozemku parc. č. K 2766/9 v kú Dolní Bukovsko 
se  společností EG.D, a.s. za  úplatu 2  000 Kč bez DPH. 
Hlasování: 3/0/0.
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Berušky v zimě

Ze školky

Letošní zima dětem opravdu dopřála. 
Po sněhové nadílce, kdy si děti užily bobování, 
přišly mrazivé dny. Spousta dětí si po  dlouhé 
době mohla obout brusle a  zabruslit si 
na  rybníce. I  ve  školce jsme si zimu užívali. 
Mohli jsme si vyzkoušet několik zimních 
experimentů, kdy děti pozorovaly tání sněhu, 
ledu a  rampouchů. Samozřejmě k  zimě 
neodmyslitelně patří také zimní sporty. Děti 
se  seznámily s  potřebným vybavením lyžaře, 
snowboardisty i  hokejisty. Měly možnost 
vyzkoušet si skutečné lyže i hokejovou výstroj. 
Celý sportovní týden jsme zakončili uspořá-
dáním zimní olympiády. Závodníci absolvovali 
několik disciplín. Vyzkoušeli si slalom na lyžích, 
bobování, nechyběla ani střelba na  branku 
s  hokejkou a  pukem. Společně jsme si 
př ipomně l i barvy olympijských kruhů 
a  na  konci proběhlo slavnostní vyhlášení 
s  předáváním medailí všem zúčastněným 
závodníkům za jejich odvahu a šikovnost.

Třída Krtečků

Ve třídě Berušek bylo jedním z probíraných témat 
zimní oblečení. Děti si vyrobily zimní čepici i rukavice 
a zahrály si v pohádce O ztracené rukavičce. 

Hana Hyrešová

Zimní radovánky ve školce

Třída Medvídků se  v  lednu věnovala především 
nácviku týmové spolupráce. Tématem bylo ptactvo 
v  zimním období. Děti se  dozvěděly o  správném 
přikrmování ptáčků a vyrobily pro ně společně krmítko.

Krmítko pro ptáčky



7

Koncem ledna jsme s  dětmi z  třídy Kočiček 
navštívili krmelec mezi Dolním a  Horním 
Bukovskem, kam jsme zvířátkům přinesli seno, 
jablíčka a mrkvičky. Děti se během 14 dní dozvídaly 
spoustu zajímavých informací o  zvířatech a  jejich 
životě v lese.

MŠ byla oslovena paní knihovnicí, jestli by 
se  mateřská školka nechtěla zúčastnit 14.  ročníku 
výtvarné soutěže LESY A PŘÍRODA KOLEM NÁS.

Třída Krtečků si vybrala téma: houbová mostra, 
třída Kočiček vytvořila ručně vyrobenou knihu 
o lese a Medvídci tvořili na téma hmyzí říše.

Učitelky z třídy Kočiček

Výtvarná soutěž Lesy a příroda kolem nás

Kočičky krmí lesní zvěř

Ze školky

Lesy České republiky a  Jihočeská vědecká knihovna 
pořádají již 14.  ročník výtvarné soutěže pro děti 
s názvem Lesy a příroda kolem nás.

Les má pro život člověka i  v současné době 
nezastupitelnou úlohu a  jeho prostředí je nena-
podobitelné. Pořadatelé soutěže si dovolují upozornit 
na  význam lesa jako součásti našeho kraje a  domova 
stovek druhů rostlin a  živočichů, jako zdroje poučení 
a  inspirace začínajících i  pokročilých výtvarníků, 
fotografů, hudebníků, literátů a ostatních umělců.

Cílem soutěže je podpora výtvarné reflexe zážitků 
dětí získaných návštěvou lesa a  umocnění vlivu lesa 
a přírody na rozvoj jejich ekologického cítění a vnímání. 
Chceme nejen povzbudit kreativitu, ale také zvýšit 

povědomí o  důležitosti zachování přírody a  lesů 
a  podpořit ochranu životního prostředí. Je to výborná 
příležitost pro mladé výtvarníky vyjádřit své názory 
a myšlenky prostřednictvím umělecké tvorby.

Výstava prací našich dětí nejen z mateřské, ale také 
ze základní školy proběhne od 1. 3. do 30. dubna 2024 
v  klubovně obecní knihovny a  bude volně přístupná 
v době otevíracích hodin knihovny.

Poté výtvarná díla postupují do krajského kola, kde 
budou nejlepší výtvarné počiny oceněny a  vystaveny 
v Jihočeské vědecké knihovně.

Markéta Farková
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K předvánočnímu času neoddělitelně patří 
kromě příprav dárků a našich domovů i vůně 
koření, svařáku, pečených kaštanů i  poslech 
koled. Letos měli žáci naší školy možnost zažít 
si tuto atmosféru na vánočních trzích ve Vídni.

V pondělí 18. prosince v ranních hodinách 
zamířil autobus s  našimi dětmi z  druhého 
stupně do Vídně, kde jsme si nejprve s  paní 
průvodkyní prohlédli nejznámější památky 
v  centru města, a pak už nic nebránilo tomu 
nasát na  trzích vánoční chutě i  vůně plnými 
doušky, abychom se  s  velkým množstvím 
zážitků a  s taškami plnými vánočních 
nezbytností ve  večerních hodinách mohli 
vrátit domů.

Milena Zahradníková

Ze školy

Štěstí, zdraví, pokoj svatý vinšujeme vám...

Tato vánoční a novoroční zdravice doslova burácela 
bukovským kostelem 19. prosince při tradičním koncertu 
žáků naší školy.

Slovo burácela je opravdu na  místě, neboť letos 
se  školní sbor spojil s  dětským dechovým orchestrem 
ZUŠ MUSICALE z Týna nad Vltavou pod vedením pana 
Josefa Žajdlíka. Ten společně se  svou manželkou 
a  dalšími učiteli dojíždějí do  naší školy a  vyučují hře 
především na  dechové nástroje. Je až neskutečné, že 
v  dnešní době dokážou děti nejenom zaujmout, ale 
hlavně motivovat a  vychovávat ke  společnému hraní 
v orchestru.

Zazněly vánoční melodie různých hudebních žánrů- 
od  lidových koled až po  současné skladby, při nichž 
se  střídal dechový orchestr s  pěveckým sborem naší 
školy. V  závěru se  obě tělesa spojila a  předvedla čtyři 

skladby společně. Pro sborové děti to byl velký zážitek, 
neboť si poprvé mohly vyzkoušet zpívat živě 
s  doprovodem třicetičlenného orchestru. Všichni to 
zvládli výborně, přestože vzhledem k  nedostatku času 
nebyla možná společná zkouška. Bylo milé sledovat 
jejich upřené zraky a  reakce na  pana dirigenta a  jeho 
taktovku. Musím děti ze  sboru také pochválit, že se ve 
velmi krátké době dokázaly naučit náročné texty písní, 
přestože většina z  nich jsou žáky těch nejnižších tříd. 
Velký dík patří také Martinu Buštovi za  doprovod 
na klávesy.

Věříme, že jsme v  předvánočním čase potěšili 
všechny posluchače, děkujeme dechovému orchestru 
a manželům Žajdlíkovým a  přáli bychom si, abychom 
se při podobné akci ještě někdy sešli.

Mgr. Ivana Maříková

Předvánoční návštěva Vídně
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Dne 29. ledna vyrazili žáci prvního i druhého stupně 
bruslit do Veselí nad Lužnicí. Na stadionu jsme se střídali 
celkem ve  třech skupinách. Bruslení si velmi užívali i  ti 
nejmladší.

Po  mnoha letech nám počasí umožnilo, abychom 
v hodinách tělesné výchovy využili k bruslení náš krásný 
rybník Hraďák. Konečně se  teplota dostala pod takový 
bod mrazu, že stačilo vzít si teplé oblečení, popojít 
kousek za roh, nazout brusle a vyrazit vzhůru na led.

Bruslení na Hraďáku si mnozí malí i velcí užívali 
nejen při hodinách tělocviku, ale i ve volných chvílích po  
škole a o víkendech.

Troufám si říci, že většina z nás by si někdy přála 
potkat osobu známou z  internetu nebo televizní 
obrazovky. To se  poštěstilo žákům 9.  třídy, když 
podnikli výlet do  Prahy a 25.  ledna navštívili 
Poslaneckou sněmovnu Parlamentu ČR.

Měli možnost nejen vidět a  osobně potkat naše 
zákonodárce, ale i hovořit s paní poslankyní Pavlou 
Pivoňka Vaňkovou, která kandidovala do Poslanecké 
sněmovny ČR za Jihočeský kraj a na jejíž pozvání jsme 
sněmovnu navštívili. Paní poslankyně nám byla 
skvělou průvodkyní a  provedla nás částí budov PS 
PČR.

Žáci jí také mohli pokládat nejrůznější otázky 
týkající se její práce a práce politika celkově. Určitě tak 
získali mnoho zajímavých a  dost možná i  pře-
kvapivých informací.

Během výletu do  Prahy nás čekala ještě jedna 
zajímavá prohlídka, a to Žižkovské televizní věže.

Žižkovský televizní vysílač je jednou z dominant 
Prahy a  vůbec nejvyšší stavbou ve  městě. Nahoře 
se  nám otevřel dechberoucí panoramatický výhled 
na celou Prahu a širé okolí z výšky 93 metrů.

Věřím, že celý den splnil očekávání deváťáků 
a budou na něj rádi vzpomínat.

Mgr. Kateřina Mikešová

Ze školy

Bruslení na stadionu i na Hraďáku

Návštěva Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR
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V  neděli 4. února  jsme vyrazili na  lyžařský 
výcvikový kurz. Předpověď počasí na  celý týden 
nebyla příjemná, ale počasí a  sníh nám v  rámci 
možností vydržel, a  tak jsme si mohli užívat zimní 
radovánky plnými doušky. Ve  středu jsme měli 
naplánované odpočinkové odpoledne s  návštěvou 
Železné Rudy, večer jsme besedovali s členem horské 
služby. Večerní programy jsme zaplnili aktivitami 
ve společných prostorách hotelu i mimo něj. V pátek 
9. února  jsme ukončili „lyžák“ dopoledním 
lyžováním a po obědě jsme se vydali k domovům.

Milena Zahradníková

Ze školy

Škola lyžovala na Špičáku

Vážení rodiče,
elektronický předzápis do 1. třídy pro školní rok 2024/2025 proběhne od 12. 2. do 9. 4. 2024.
Pro zápis svého dítěte navštivte webové stránky školy a vyplňte prosím pečlivě všechny údaje v přihlášce.
https://www.zsdbuk.cz/aktuality-zs/zapis-do-1-tridy-2024
Po odeslání vyplněné přihlášky Vám na zadanou emailovou adresu přijde zpráva s dalšími pokyny.
K dokončení zápisu je nezbytně nutné přinést podepsané dokumenty z emailu do školy v termínu, který jste si 
zvolili.
Zápis ve škole proběhne ve čtvrtek 11. 4. 2024 nebo v pátek 12. 4. 2024 podle zvoleného termínu.
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Všichni jsme se  těšili, že nás „kluci ze  Ševětína“ 
pobaví country písničkami, proto bylo naše velké 
zklamání, když nám kolem poledne zavolali, že pro 
nemoc se  nedostaví. Musíme poděkovat celé rodině 
Straširybkových z  Tuchonic, kteří narychlo přijeli, 
zahráli a  zazpívali, a  tím celou akci zachránili. Byl to 
hezký večer a rozcházeli jsme se s tím, že další naše akce 
bude 10.  února, kdy po  prohlídce školy, kostela, hřiště 
v  Dolním Bukovsku přijde na  řadu oběd v  nové 
restauraci v kulturním domě.

Za osadní výbor Marie Kapinusová

Ze života v městysi

Dětský karneval
V  sobotu 10.  února jsme uspořádali 

po  dlouhé odmlce dětský maškarní karneval. 
Před 15.  hodinou přicházeli první maškary 
s  rodiči a  zanedlouho byl plný sál. O  hudební 
produkci a moderování akce se  postaral Pavel 
Kokeš, který dětskou diskotékou bavil děti celé 
odpoledne. Připravena byla také bohatá 
tombola, fotokoutek nebo malování na  obličej 
od  Jany Bouškové. Věřím, že každý si našel to 
své – prostor byl pro tanec i hry. Vyvrcholením 
odpoledne bylo spuštění sítě, která byla 
naplněná balónky.

Dětský karneval navštívilo přibližně 120 
dětí. Z tak hojné účasti jsme byli překvapeni, ale 
na druhou stranu velmi potěšeni. Jsme rádi, že 
se vám akce líbila. Pokud máte nápady na to, co 
vylepšit nebo co zrealizovat, budeme rádi 
za vaše podněty.

Závěrem bych chtěla poděkovat sponzorům: 
Městys Dolní Bukovsko, Zmrzlina od Marušky, 
Jump aréna Tábor, Hřiště Bezbot, Hopsárium 
a  Papilonia. Dále děkuji všem, kteří se  na 
přípravách karnevalu podíleli.

Hana Pourová

Posezení s kytarou

Přípravy na hasičský bál
V  tomto období jsme navštívili ještě několik valných 

hromad spřátelených sborů v  blízkém i  širokém okolí. 
V  pondělí 1.  ledna se  naše členky a  členové sešli 
na  tradičních novoročních douškách v  prostorech 
hasičské zbrojnice. Měli jsme možnost se poprvé v novém 
roce vidět, popovídat si a zhodnotit naši loňskou činnost.

Po delší odmlce způsobené vládními opatřeními 
a  rekonstrukcí Kulturního domu v  Dolním Bukovsku 
jsme se opět pustili do plánování hasičského bálu.

Za SDH Dolní Bukovsko velitel sboru Tomáš Pavlásek



Začátkem ledna se  již tradičně konala Tříkrálová 
sbírka. Ve dnech 1. – 14. 1. 2024 vás navštívili tříkráloví 
koledníci, aby vám zazpívali, přinesli radost a  Boží 
požehnání a  také koledovali pro ty, kteří vaše dary 
nejvíce potřebují. Pro lidi, kteří se mnohdy ne vlastním 
zaviněním dostali do  svízelné situace, a  není v  jejich 
silách ji řešit.

Velmi děkujeme, že se do Tříkrálové sbírky zapojila 
i vaše obec.

Výtěžek z kasiček Tříkrálové sbírky Charity Týn nad 
Vltavou je 500  000,- Kč. K  tomu posláno online 
a bezhotovostně 13 400,- Kč.

Celkový výtěžek Tříkrálové sbírky je 513 400,- Kč.

65% vybraných příspěvků bude využito na podporu 
charitních projektů:

Nákup osobního automobilu pečovatelské služby, 
která pomáhá seniorům v ORP Týn nad Vltavou.

Klub seniorů Senior Šance, který podporuje setkávání 
a volnočasové aktivity pro seniory.

15 % sbírky je určeno na velké diecézní projekty, 
10% putuje do  krizového fondu, odkud jsou 

uvolněny při mimořádných událostech a  na  pomoc 
v zahraničí, 

5 % využije na své projekty Charita Česká republika,
5 % tvoří zákonné režie sbírky.

Děkujeme Vám všem, kteří jste přispěli, za  milé 
přijetí a za vaše příspěvky. Velice si ceníme vaší podpory, 
která ukazuje, že nezapomínáte na ty, kteří se bez pomoci 
druhých neobejdou.

Bc. Jitka Dopitová, koordinátorka Tříkrálové sbírky

Tříkrálová sbírka Charity Týn nad Vltavou

Kolik vybrali koledníci u nás?

Dárci z celého území městyse Dolní Bukovsko (Dolní Bukovsko, Horní 
Bukovsko, Bzí, Radonice, Popovice, Hvozdno, Pelejovice, Sedlíkovice) 

 přispěli částkou 46 529,- Kč.

Ze života v městysi
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Sčítání letošního ročníku Tříkrálové sbírky je 
u konce. Štědří dárci letos věnovali na dobročinné účely 
celkem 172,57  milionů korun, což je zatím nejvíce 
v historii této celostátní dobročinné sbírky. Největší podíl 
na tom mají koledníci – ti do více než 27 600 pokladniček 
vykoledovali celkem 165,23  milionů korun. Výnos 
Tříkrálové sbírky je tradičně určen na  pomoc lidem 
v  tíživé životní situaci – seniorům, lidem s  postižením 
nebo bez domova, rodinám ohroženým sociálním 
vyloučením a nemocným.

Děkuji všem, kdo se  koledování zúčastnili,“ říká 
Lukáš Curylo, ředitel Charity Česká republika, která 
sbírku každoročně organizuje. „Za  letošní skvělý 

výsledek patří poděkování mnoha dobrovolníkům, 
zejména dětem, mládeži a dospělým organizátorům této 
celostátní sbírky. A  také všem štědrým dárcům za  jejich 
příspěvky. Díky tomuto skvělému výsledku budeme 
moci účinně pomáhat lidem v nouzi, protože právě jim je 
výnos Tříkrálové sbírky určen.“

Sbírka má také výchovnou rovinu. „Pro mnoho 
mladých lidí tato akce představuje smysluplné využití 
jejich volného času. Zapojením do  Tříkrálové sbírky 
se  nejmladší generace učí být solidární a  pomáhat 
druhým,“ vyzdvihuje smysl akce ředitel Charity Česká 
republika Lukáš Curylo.

Jan Oulík, tiskový mluvčí Charity ČR

Rekordní výsledky celorepublikové Tříkrálové sbírky

Ze života v městysi

Poděkování za dotaci na pořízení radiostanic pro hasiče

Městys Dolní Bukovsko získal dotaci od  Nadace 
Agrofert pro svoji Jednotku sboru dobrovolných hasičů, 
a  to na  pořízení dvou kusů radiostanic. Jedná 
se radiostanice Motorola DM 2600 a DP 2400e.

Tímto bychom chtěli poděkovat Nadaci Agrofert 
za  poskytnutou dotaci a  Městysi Dolní Bukovsko 
za  podporu a  uhrazení zbývající částky na  pořízení 
vybavení.

Stanislav Klika ml., SDH Dolní Bukovsko
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Pozvánky na akce
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Termíny promítání v dubnu: 5. 4., 19. 4. a 26. 4. 2024. Výběr filmu sledujte na webu nebo facebooku městyse.

Zadejte nebo vložte text

Pozvánka do kina
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Realizace funprint.eu

Paní Anna Malechová z Dolního Bukovska oslavila 
v prosinci 91. narozeniny.

Paní Jarmila Kotková z Radonic oslavila 
v lednu 75. narozeniny.
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